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Rada Gminy Turawa 

Radni Sesja 

Protokół X/2025 

X Sesja w dniu 31 stycznia 2025 

Obrady rozpoczęto 31 stycznia 2025 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:30 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Michał Bochański 

2. Aneta Buczek 

3. Iwona Duda 

4. Jerzy Farys 

5. Daniel Jonczyk 

6. Sebastian Klotka 

7. Mariola Kornek-Gancarek 

8. Marianna Labisz 

9. Mariusz Lasak 

10. Bernard Loch 

11. Sebastian Moczko 

12. Benedykt Śliwa 

13. Kamil Świtała 

14. Rafał Twardawski 

15. Krystyna Wieczorek 

 

Z Urzędu: Pan D.Pikos – Wójt Gminy Turawa, Katarzyna Szypot – Skarbnik Gminy, Annna 

Grodek – Sekretarz Gminy, Mecenas Paweł Płaza – obsługa prawna UG, A. Kansy – Grzesik – 

Kierownik Referatu Budownictwa, Dariusz Jantos – Kierownik Referatu ochrony środowiska i 

gospodarki nieruchomościami, Marceli Biskup – podispektor ds. zarządzania kryzysowego i 

obrony cywilnej, wojskowości i obronności OSP, Damian Lewandowski – inspektor ds. 

infrastruktury gminnej i oświetlenia ulicznego, B. Sołtyk – pracownik GOPS, Katarzyna 

Wesołowska – obsługa biura rady Gminy, Mateusz Kawecki - informatyk 

1. Sprawy regulaminowe. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła X sesję Rady Gminy Turawa, która odbyła się   
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w  Urzędzie Gminy w Turawie. Przewodnicząca Rady Gminy powitała zebranych radnych, 

obecnych na sesji pracowników Urzędu Gminy Turawa. 

a) stwierdzenie quorum, 

Obecność na sesji potwierdziło 15 radnych. 

 b) przedstawienie porządku obrad. 

Radni otrzymali porządek obrad na e-seji. Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek 

obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad, 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

BRAK GŁOSU (1) 

Kamil Świtała – radny zagłosował ręcznie (głos za) 

 c) głosowanie nad poprawkami do protokołu z ostatniej sesji. 

Radni nie wnosili uwag do protokołu z ostatniej sesji. 

2. Powołanie Komisji Wnioskowej. 

- radny S. Klotka  

- radny S. Moczko 

 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

powołania Komisji Wnioskowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Mariola Kornek-

Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, 

Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sebastian Klotka 

BRAK GŁOSU (1) 

Kamil Świtała –  z uwagi na problemy techniczne radny zagłosował ręcznie ( głos za) 

3. Informacja o realizacji wniosków. 

4. Podjęcie uchwał. 

 a) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw z 

dotychczasowymi dzierżawcami, których przedmiotem są te same nieruchomości na okres do 3 

lat. 

Projekt uchwały przedstawił kierownik referatu ochrony środowiska i gospodarki 

nieruchomościami Dariusz Jantos.  

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw z dotychczasowymi dzierżawcami, 

których przedmiotem są te same nieruchomości na okres do 3 lat. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

BRAK GŁOSU (1) 

Kamil Świtała – z uwagi na problemy techniczne z głosowaniem radny zagłosował ręcznie, oddał 

głos (za). 

 b) Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Turawa nr XXXVIII/259/2022 z dnia 

27 stycznia 2022 r. w sprawie określenia minimalnych stawek dzierżawy gruntów i stawek 

czynszu za lokale użytkowe oraz opłat za umieszczenie reklam poza pasem drogowym na terenie 

Gminy Turawa. 

Głosowano w sprawie: 

uchylenia uchwały Rady Gminy Turawa nr XXXVIII/259/2022 z dnia 27 stycznia 2022 r. w 

sprawie określenia minimalnych stawek dzierżawy gruntów i stawek czynszu za lokale użytkowe 

oraz opłat za umieszczenie reklam poza pasem drogowym na terenie Gminy Turawa. 

Projekt uchwały przedstawił kierownik referatu ochrony środowiska i gospodarki 

nieruchomościami Dariusz Jantos.  

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radni nie wnosili uwag. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 c) Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności. 
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Projekt uchwały przedstawił kierownik referatu ochrony środowiska i gospodarki 

nieruchomościami - Dariusz Jantos.  

 

Radny Sebastian Klotka zasygnalizował że dostał informację od mieszkańców gminy Turawa 

dotyczącą zbyt niskiej kwoty przeznaczonej na sterylizację w roku 2024.  

Pan Klotka zadał pytanie Panu Dariuszowi Jantos jak wyglądało wydatkowanie środków w 

poprzednim roku?. Dariusz Jantos udzielił odpowiedzi że w roku 2024  pieniędzy 

przeznaczonych na zadania z zakresu sterylizacji wystarczyło na kilka miesięcy. Zaznaczył że 

pracownicy Urzędu Gminy zajmujący się tematyką przyjrzą się w 2025 roku temu tematowi i 

jeżeli środki wyczerpią się zbyt szybko, lub będzie dużo większe zainteresowanie tematyką 

sterylizacji ze środków budżetu Gminnego, podjęte zostaną działania mające zwiększyć pulę 

środków przeznaczonych na ten cel na rok 2026. 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Pozostali radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Mariola Kornek-

Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, 

Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

BRAK GŁOSU (1) 

Sebastian Klotka – z uwagi na problemy techniczne radny Sebastian Klotka zagłosował ręcznie 

(głos za) 

 d) Uchwała w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków Ochotniczej Straży 

Pożarnej 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Gminy w Turawie podinspektor ds. zarządzania 

kryzysowego  i obronny cywilnej wojskowości i obronności oraz OSP Pan Marceli Biskup. 
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Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Daniel Jończyk zabrał głos w sprawie podjęcia uchwały. W wypowiedzi radny podkreślił 

swoje zadowolenie z pojęcia uchwały zwiększającej ekwiwalent dla strażaków OSP, zaznaczył 

że zmiana ta ma pozytywny wydźwięk w środowisku strażaków ochotników. Radny zadał 

pytanie Mecenasowi Pawłowi Płazie czy obecni na obradach Sesji Rady Gminy Radni którzy 

jednocześnie są duchami Ochotniczej Straży Pożarnej powinni zostać wyłączeni z udziału w 

głosowaniu?  

Mecenas Paweł Płaza udzielił wyczerpującej odpowiedzi na zadane pytanie, przedstawił możliwe 

rozwiązania w tej sytuacji. Wyjaśniono jakie są konsekwencje prawne wobec radnych będących 

jednocześnie druhami OSP, którzy biorą udział w głosowaniu lub nie przystępują do głosowania. 

Swoją wypowiedzią rozwiał wątpliwości radnego Daniela Jończyk. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków Ochotniczej Straży Pożarnej 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Jerzy Farys, Sebastian Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, 

Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Kamil Świtała, Krystyna Wieczorek 

BRAK GŁOSU (6) 

Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Rafał 

Twardawski – przewodnicząca Rady Gminy nie zdążyła oddać głosu. 

Pozostali radni z uwagi na członkostwo w Ochotniczej Straży Pożarnej nie przystąpili 

głosowania nad uchwałą. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków Ochotniczej Straży Pożarnej (REASUMPCJA)- 

z uwagi na opóźnienie w oddaniu głosu przez Przewodniczącą Rady Gminy, przystąpiono do 

powtórnego głosowania. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Sebastian Klotka, Mariola Kornek-

Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Kamil Świtała, Krystyna Wieczorek 

BRAK GŁOSU (5) 

Daniel Jonczyk, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Rafał Twardawski 

 e) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radni nie wnosili uwag. 

Głos zabrał  radny Sebastian Moczko który wyraził swoją pozytywną opinię w sprawie nowo 

funkcjonującego żłobka na terenie gminy Turawa. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Iwona Duda zapytała skarbnik Gminy Turawa jaka liczba 

dzieci spoza gminy Turawa jest w podopiecznymi gminnego żłobka w Kotorzu Małym? 

Pani Skarbnik udzieliła odpowiedzi na zadane pytanie w której przekazała informację że 

początkowo była to liczba trzech dzieci w tym momencie jest to dwójka dzieci. 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 
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 f) Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2025 r. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie na 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 g) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Turawa – 

AUTOPOPRAWKA 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy.  

 

W związku z wpłynięciem autopoprawki komisje stałe zaproponowały głosowanie indywidualne. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa – głosowanie indywidualne  

Komisja Rewizyjna – głosowanie indywidualne Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – 

głosowanie indywidualne  

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Turawa - AUTOPOPRAWKA 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 h) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania planu ogólnego gminy Turawa - uchwała 

wprowadzona na 7 dni przed sesją 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do sporządzania planu ogólnego gminy Turawa - uchwała wprowadzona na 7 dni 

przed sesją 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Budownictwa A. Kansy - Grzesik 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Radni nie wnosili uwag. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

5. Realizacja zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg gminnych i obiektów komunalnych. 

Kierownik referatu Budownictwa A. Kansy – Grzesik szczegółowo przedstawiła ilość środków 

wydatkowanych w 2024 roku na zadania związane z odśnieżeniem i przygotowaniem dróg 

gminnych i obiektów komunalnych do okresu zimowego. 

6. Informacja o pracy Wójta Gminy w II półroczu 2024 r. i o realizacji uchwał podjętych w II 

półroczu 2024 r. 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Turawa Dominik Pikos. W dokumencie obszernie 

przedstawiono  działania podejmowane przez Wójta Gminy Turawa w II półroczu 2024 roku. 
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7. Sprawozdanie GOPS z zabezpieczenia podopiecznych w okresie zimowym, stan bezrobocia na 

terenie Gminy, stan służby zdrowia na terenie Gminy.  

Sprawozdanie przedstawiła i szczegółowo omówiła pracownica GOPS- B. Sołtyk. 

Informacje o stanie służby zdrowia przedstawił pracownik Urzędu Gminy Turawa, kierownik 

referatu Ochrony środowiska i gospodarki nieruchomościami Pan Dariusz Jantos. 

8. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na 2025 r. i przedstawienie sprawozdania 

z pracy komisji w minionym roku. 

 a) Komisji Rewizyjnej, 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok, 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 b) Komisji Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa, 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Planu Pracy Komisji Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 
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 c) Komisji Ładu, Porządku i Rolnictwa, 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Planu Pracy Komisji Ładu, Porządku i Rolnictwa na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 d) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

9. Informacja o Zarządzeniach Wójta w sprawie zmiany budżetu Gminy. 

Informację przedstawiła Skarbnik Gminy- radni nie wnosili uwag. 

10. Przedstawienie pism skierowanych do Rady Gminy między sesjami. 

Radni otrzymali wszystkie pisma na e-sesję i mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. 

Przewodnicząca Rady Gminy w skrócie omówiła następujące pisma: 
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- pismo  z Opolskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie uzupełnienia uchwały nr IX/67/2024. 

Pismo skierowane do Biura Rady Gminy Turawa w sprawie udzielenia odpowiedzi czy przed 

podjęciem uchwały uzyskano stosowną opinię. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała że w terminie udzielono odpowiedzi. 

- zaproszenie na spotkanie Sejmiku Województwa Opolskiego dla przewodniczących rad gmin, 

Wójtów, Burmistrzów – na spotkaniu Przewodnicząca Rady Gminy otrzymała zaproszenie do 

wzięciu działu w cyklu szkoleń dla Przewodniczących Rad Gminy organizowanych przez 

Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej w Opolu. Przewodnicząca poinformowała radnych iż 

zamierza wziąć udział w szkoleniach. 

- zaproszenie na Konwent Przewodniczących Rad miast Gmin i Powiatów – Przewodnicząca 

poinformowała radnych iż nie wzięła udziału w spotkaniu. 

- petycja z Urzędu Cywilnej i Demokratycznej Kontroli z Kielc -  Informacja Przewodniczącej 

Rady Gminy iż przedmiotową petycję przekazano do rozpatrzenia do Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji. 

- pismo skierowane do Rady Gminy w Turawie od mieszkanki wsi Węgry Pani Róży Wieczorek 

- dotyczące informacji o braku odpowiedzi na pismo złożone do Biura Rady Gminy dnia 

18.11.2024r. 

Przewodnicząca przedstawiła stanowisko iż odpowiedziała mieszkance wsi Węgry ustnie na 

listopadowej sesji Rady Gminy w Turawie. Przewodnicząca Rady Gminy na listopadowej sesji 

Rady Gminy w Turawie  zadeklarowała zaproszenie na posiedzenie Rady Gminy radnego 

Powiatu, który  przy najbliższym spotkaniu z Radą Gminy Turawa szczegółowo udzieli 

odpowiedzi jakie działania zostały podjęte w przedmiotowej sprawie. 

11. Wolne wnioski. 

Wniosek Radnego B. Śliwa w sprawie: 

- podjęcia czynności w temacie utworzenia przystanku na żądanie przy bloku na ul. Szkolnej. 

Wniosek Radnej K. Wieczorek w sprawie: 

- wniosku o postawienie odpowiednich znaków na ul. Wodnej w Kotorzu Małym, żeby 

samochody wywożące wapno z oczyszczalni nie kierowały się w stronę ul. Wodnej. 

Wniosek Radnego J. Farysa w sprawie: 
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- wystąpienia do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Opolu, wykonania przejścia dla pieszych na 

drodze wojewódzkiej w Kadłubie Turawskim naprzeciw miejscowego sklepu Lewiatan, 

- określenia terminu uregulowania stanu prawnego ulicy Letniskowej i likwidacji znaku ulica 

ślepa, 

- wystąpienia do Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu, wniosku o remont drogi powiatowej na 

odcinku Kadłub Turawski – Turawa, a szczególnie na trasie Kadłub Turawski - Rzędów 

 

- jakie kwoty zostały wydane dla każdej wsi naszej Gminy w ramach Funduszy przebudowy i 

modernizacji dróg w kwocie ok. 8 mln zł, które zostały przekazane przez państwo polskie. 

Wniosek Radnej A. Buczek w sprawie: 

- uzupełnienia ubytków na poboczach drogi pomiędzy Ligotą oraz Zakrzowem Turawskim, 

- zwrócenia się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o zarurowanie rowu pomiędzy OSP oraz 

sklepem Dino. Docelowo o wykonanie chodnika wzdłuż ulicy Kadłubskiej w Ligocie 

Turawskiej. 

Wniosek Radnego M. Lasak w sprawie: 

- utwardzenia i wyrównania terenu w pobliżu placu zabaw w Marszałkach, terenu wokół 

przystanku autobusowego. 

Wnioski Radnych Sebastiana Klotkę i Sebastiana Moczko: 

- Zaplanowania pozimowego - bieżącego remontu dróg gruntowych, który mógłby zostać 

przeprowadzony wiosną i rozważenia powrotu do praktyki dwukrotnego przeprowadzenia takich 

remontów tj. po zimie (wiosną) i przed zimą (jesienią), 

- podjęcia prac naprawczych (w tym zobligowanie inwestorów korzystających z pasa drogowego) 

nawierzchni asfaltowych ulic Bocianowej w Zawadzie (odcinek pomiędzy „Biedronką”, a 
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posesją 42) (prośba o zobligowanie do naprawy inwestora) oraz ubytku w jezdni powstały z 

użytkowania dróg przez pojazdy ulicy Kolanowskiej (odcinek pomiędzy posesjami nr 9 a 5), 

występują tam ubytki związane z budową domków (prośba  

o zobligowanie inwestora do naprawy)”, 

- dokonania oceny stanu nawierzchni drogi gruntowej – ulicy Wiosennej w Zawadzie na odcinku 

gminnym. Prośba mieszkańców o pilne ujęcie utwardzenia drogi w ramach bieżących remontów 

dróg. 

12. Odpowiedź na złożone wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski radni otrzymają w formie pisemnej. 

13. Przedstawienie protokołu Komisji Wnioskowej. 

Komisja Wnioskowa przedstawiła zarejestrowane wnioski. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu Komisji Wnioskowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, 

Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

14. Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła X/2025  sesje Rady 

Gminy Turawa. 
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Przygotował: Katarzyna Wesołowska 


